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Reconeixes aquest lloc del barri?
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CONVOCATÒRIA ASSEMBLEA GENERAL ORDINÀRIA

NOU HORARI D’ATENCIÓ:

DILLUNS de 10 a 13h

DIJOUS de 10 a 13h

al despatx de Can Clariana

Benvolgudes sòcies,
En el dia d’avui 26 de febrer, la Junta de l’Associació de Veïns i Veïnes Congrés-Indians convoca a l’Assem-
blea General Ordinària. Enguany es farà el proper dia 23 de març a les 12h en primera convocatòria i a les 
12.30h en segona, i es celebrarà al Centre Cívic Can Clariana.

Ordre del dia:
-Lectura de l’acta anterior.
-Moviment de socis i sòcies.
-Informe de l’estat de comptes 2022 i pressupost 2023.
-Informe de l’activitat de l’AVV del 2022 i propostes per al 2023.
-Propostes per part de les sòcies.
-Precs i Preguntes.
És molt important la vostra assistència, vosaltres sóu les persones més importants de l’Associaciò de Veïns 
i Veïnes

NOTES IMPORTANTS:
Només podran assistir a l’assemblea els socis i les sòcies (que estiguin al corrent de pagament).
Els socis i les sòcies hauran d’assistir a l’assemblea proveïts d’identificació.

En acabar gaudirem d’un petit piscolabis.

Recordeu que segons els nostres estatuts:
• Article 28, punt 2, apartat e)
Les proposicions escrites han de ser formulades per cinc o més sòcies o socis amb cinc dies hàbils d’ante-
lació a la data de la celebració.
• Article 28, punt 3
Abans de l’assemblea és podran incloure un o més assumptes en l’ordre del dia, quan així ho demanin al-
menys un 10% de les persones associades. Si l’assemblea ja ha estat convocada, la sol·licitud s’ha de fer en 
el primer terç del període entre la recepció de la convocatòria i la data de la reunió.

Podeu fer les vostres propostes:
A través del correu electrònic: aavvcongresindians@gmail.com
Físicament en l’horari d’atenció als sòcis i sòcies.

Ens podeu fer arribar aquesta delegació de vot fins el dia 
abans de la reunió al correu aavvcongresindians@gmail.com 
o portar-la presencialment en l’horari d’atenció

DELEGACIÓ DE VOT PER A L’ASSEMBLEA
Nom …………………………………………………………………………………….........
Número de sòcia  ……………………...........................................................
Delego el meu vot a ……………………………………...................................
en les votacions que es duguin a terme en l’assemblea ordi-
nària el 23 de març de 2023.
Firma,



Benvolgudes veïnes,
Ja fa un any que la nova junta va assumir el repte d’agafar les 
regnes de l’Associació de Veïns i Veïnes del barri del Congrés i 
els Indians. El llistó estava molt alt: una junta molt veterana que 
liderava l’associació des de feia 20 anys.
Ha estat un any ple de novetats per a nosaltres, tot i que ja 
col·laboràrem amb l’anterior junta, la majoria de nosaltres no érem 
conscients de tota la feina que vol dir ser la Junta Directiva de 
l’AVV. Mantenir una mirada àmplia i objectiva del barri al mateix 
temps que es vetlla per dignificar-lo, s’organitzen les reunions 
necessàries (normalment en horaris que ja són per estar recollides 
a casa) amb veïnes, entitats, districte, portar la gestió del Centre 
Cívic Can Clariana Cultural, etc. És un conjunt de tasques ben 
difícils, i encara més si som un grup reduït. Quina sort en tenim que 
algunes de les veteranes s’hagin quedat...
Quina raó tenien les membres de l’anterior junta quan deien que ja 
estaven cansades i que necessitaven un relleu!
És cert que no hem arribat a tot, que hi ha moltes coses que encara 
se’ns escapen i que no som capaces d’arribar a totes i cadascuna 
de vosaltres. Però també és cert que ens hem sentit una mica soles, 
ben poques de vosaltres us heu interessat per la nostra tasca, heu 
opinat sobre el paper de l’AVV al barri o ens heu demanat que 
intensifiquéssim els nostres esforços en algun o altre tema.
Així doncs, us animem a participar, a preguntar, a opinar a donar-
nos un cop de mà si podeu. Aquest mes de març tenim la nostra 
assemblea, no hi falteu, és el millor espai per dir la vostra!
Ens veiem al barri!

                                                                         Junta AVV Congrés Indians

Entitat per la Gestió Cívica Ciutadana de Can Clariana Cultural
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PROTECCIÓ DE DADES
Des de l’AVV volem seguir al teu costat, per 
mantenir els socis i sòcies informats, requerim el 
vostre consentiment per complir el Reglament de 
la unió europea 2023/679 de 23 d’abril i de la Llei 
orgànica 3/2018, de 5 de desembre, de Protecció 
de Dades Personals i garantia dels drets digitals. Per 
a fer-ho us podeu adreçar a aavvcongresindians@
gmail.com, així com presencialment en l’horari 
d’atenció al soci i sòcia, on podreu signar el vostre 
consentiment.



Com ja sabreu la majoria, el Centre Cívic Can Clariana 
Cultural, és un centre gestionat per l’Associació de veïnes 
i veïns del Congrés-Indians, això vol dir ni més ni menys 
que el que s’hi fa, com es fa i per a quí es fa, ho fem sota el 
paraigua de la Gestió Cívica sense ànim de lucre perquè 
arribi al conjunt de les persones que viuen al nostre barri 
primer i més enllà si ho volen. És per això que els preus 
de les activitats són estrictament populars i que tot el que 
va sota el segell “fet al barri” té la prioritat en la gestió i 
programació.
Aquest 2024 encetem el vuitè any de vida i de Gestió 
Cívica de Can Clariana. No cal dir que han estat anys 
complicats i que ens n’hem sortit molt bé. Tenim un bon 
equip de treballadores i treballadors que amb la seva 
feina fa que tot sembli més fàcil del què és. Són persones 
contractades per l’AVV i, per tant, en som responsables i 
és així com des de l’avv empenyem perquè això pugui ser 
d’aquesta manera molts més anys.Sempre hem dit que és 
un Centre Cívic peculiar, o no a l’ús d’altres Centres Cívics 
per la seva dedicació de la major part de l’activitat a les 
arts escèniques. Era l’ideal de les persones que el vam 
impulsar aquest centre i ara podem dir que aquest ideal 
està aconseguit i consolidat.
L’Associació de veïnes i veïns té un pressupost molt 
moderat per al seu funcionament gràcies a les aportacions 
de la quota dels seus socis i sòcies (20€/any o el que 
és el mateix 1,60€/mes). Sempre us hem demanat i us 
demanem, a les persones que gaudiu d’aquest centre 
sigui en l’activitat que sigui, que us feu socis i sòcies de 
l’AVV. Ara bé, amb tot això no n’hi ha prou i, per tant, 
demanem a l’Ajuntament diverses subvencions per poder 
dur a terme la nostra activitat que entre altres també 
inclou aquesta Gestió Cívica de Can Clariana. 

I és en aquest 2024 que tocarà preparar nou Projecte 
de Gestió i nou Conveni amb l’Ajuntament pels pròxims 
quatre anys. Què vol dir això? Doncs que com AVV ens 
presentarem al concurs per a la Gestió del Centre Cívic 
amb un nou i engrescador Projecte d’Activitat Cívica. Si 
és acceptat haurem de negociar amb l’Ajuntament una 
subvenció que permeti desenvolupar aquest Projecte. 
Com sabeu, podeu trobar a la pàgina web del Centre Cívic, 
tant els projectes com els convenis amb l’Ajuntament, ja 
que una Gestió Cívica ha de ser clara i transparent per a 
tothom.

Amb tot hi ha una qüestió essencial: com més sòcies 
i socis tingui l’AVV Congrés-Indians més facilitat hi 
haurà per la gestió, per la responsabilitat que tenim 
sobre les persones que treballen al centre i per la 
negociació del conveni amb l’Ajuntament.

Fes-te’n sòcia, fes-te’n soci i entre totes ho farem tot.

CAN CLARIANA, sis anys
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Endarreriment de les obres del CANÒDROM
Fins fa uns dies el cartell que senyalitzava les obres de reurbanització de la plaça del canòdrom exposava que la data 
de finalització era el gener del 2024, fet que vol dir que ja anem tard. En els últims dies, l’han modificat a març del 2024, 
cosa que vol dir que... ja no anem tard?  De totes maneres, per l’estat de l’obra no sembla que hagi d’acabar aviat. Espe-
rarem pacientment a veure com evoluciona. 
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CONSELL DE BARRI novembre 2023
La regidora del districte de Sant Andreu i presidenta del 
consell, Marta Villanueva, va informar sobre diverses 
actuacions que s’estan fent o ja s’han fet com:

1. La remodelació de les places i àrees de joc a la plaça del 1. La remodelació de les places i àrees de joc a la plaça del 
Dr. Modrego, la plaça del Rom Cremat i el Canòdrom.Dr. Modrego, la plaça del Rom Cremat i el Canòdrom.

2. La licitació del parc inclusiu als jardins Massana, projecte 2. La licitació del parc inclusiu als jardins Massana, projecte 
que va néixer dels pressupostos participatius, es farà cap que va néixer dels pressupostos participatius, es farà cap 
a la primavera.a la primavera.

3. L’ampliació de les voreres del carrer Manigua amb el 3. L’ampliació de les voreres del carrer Manigua amb el 
carrer Alexandre Galícarrer Alexandre Galí

4. L’aprovació inicial de la construcció del CAP Congrés-4. L’aprovació inicial de la construcció del CAP Congrés-
Indians que contempla un espai de magatzem i usos Indians que contempla un espai de magatzem i usos 
compartits per a les entitats del barri.compartits per a les entitats del barri.

5. Protegim escoles de l’Escola Arrels i de l’Escola Ramon 5. Protegim escoles de l’Escola Arrels i de l’Escola Ramon 
Llull.Llull.

6. Els patis oberts de l’Escola Dr. Ferran i Clua i de l’Escola 6. Els patis oberts de l’Escola Dr. Ferran i Clua i de l’Escola 
bressol municipal Manigua.bressol municipal Manigua.

7. Des del Canòdrom s’ofereixen una sèrie de tallers i 7. Des del Canòdrom s’ofereixen una sèrie de tallers i 
cursos sobre eines digitals dirigits a totes les persones i cursos sobre eines digitals dirigits a totes les persones i 
escoles del barri.escoles del barri.

8. Acompanyament en la coordinació entre comunitats 8. Acompanyament en la coordinació entre comunitats 
veïnals i IMU en el projecte de regeneració urbana dels veïnals i IMU en el projecte de regeneració urbana dels 
habitatges de l’illa dels jardins Massana.habitatges de l’illa dels jardins Massana.

9. El casal del barri, a part de reunir diferents entitats 9. El casal del barri, a part de reunir diferents entitats 
com el Caliu, Artenea o el grup d’Arpilleres també s’hi com el Caliu, Artenea o el grup d’Arpilleres també s’hi 
troba l’espai Konsulta’m +22, que és un servei de suport troba l’espai Konsulta’m +22, que és un servei de suport 
psicològic gratuït adreçat a totes aquelles persones més psicològic gratuït adreçat a totes aquelles persones més 
grans de 22 anys. El treball en projectes comunitaris en grans de 22 anys. El treball en projectes comunitaris en 
el qual participen entitats i serveis com: Cap Maragall, el qual participen entitats i serveis com: Cap Maragall, 
Fundació Osas, Arep Fundació Via Guasp o els serveis Fundació Osas, Arep Fundació Via Guasp o els serveis 
socials de Garcilaso.socials de Garcilaso.

10. Pel que fa a la problemàtica dels locals comercials 10. Pel que fa a la problemàtica dels locals comercials 
al barri, s’estan estudiant diverses vies que permetin al barri, s’estan estudiant diverses vies que permetin 
dinamitzar el comerç de proximitat.dinamitzar el comerç de proximitat.
En el cas que s’aprovin els pressupostos la intenció és 
impulsar la continuació del 2n tram del Carrer Cardenal 
Tedeschini i avançar en la realització del pavelló del 
Canòdrom.

A més a més, felicita el Centre Cívic Can Clariana Cultural 
pel seu 6è aniversari i per la seva programació de tallers 
i espectacles i felicita també l’Associació de festes dels 
Indians per l’aniversari dels quaranta anys.

L’AVV va fer les següents preguntes a la regidora del 
districte:

- Com està la qüestió de les antigues galeries comercials 
de Felip II, conegudes com a “Mercadillo”?

- S’està treballant en el projecte del pavelló poliesportiu?

- Es limitaran les terrasses dels bars, en especial les del 
carrer Garcilaso?

Segons la regidora, el tema del “Mercadillo” té difícil 
solució a causa que els locals són privats i tenen diversos 
propietaris. Pel que fa al pavelló, encara no s’ha començat 
ni la tramitació del projecte. Finalment, va deixar clar que 
la política del consistori no era la de reduir les terrasses.

L’AVV és el canal més directe d’interlocució amb el 
Districte. Així i tot, el Consell de Barri és on els veïns i les 
veïnes tenim l’oportunitat de preguntar a la regidora i als 
tècnics i tècniques del Districte tot exposant la nostra opinió 
i fent demandes. Per aquest motiu és una oportunitat que 
s’ha d’aprofitar. 

Hem de lamentar però, que aquest darrer consell fos 
convocat en un divendres a la tarda, cosa que va fer que, 
tot i ser el darrer consell de l’any, hi assistissin només unes 
35 persones.
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Homenatge de la GENT GRAN
Després de l’èxit que va tenir l’any passat aquesta trobada, ja ho tenim tot a punt per tornar a celebrar l’Homenatge a la 
Gent Gran, per a totes aquelles persones que sovint queden oblidades pel simple fet de ser grans. 
Enguany tindrem: tallers, actuacions d’entitats de gent gran del barri i, per acabar, com l’any passat, una deliciosa 
xocolatada amb melindros! L’acte està obert a tot el barri i tindrà lloc dissabte 9 de març a les 17 h al Centre Cívic Can 
Clariana Cultural. Esteu totes i tots convidats, això si la prioritat d’aquest dia seran les persones grans!

Per fi tenim SEMÀFOR
Després d’anys reivindicant i de diferents accidents per fi 
tenim semàfor funcionant des del 30 de gener al carrer 
Felip II amb Sant Pascual Bailón.  

Encara no havia estat inaugurada i ja vam tenir el primer 
pedaç a la Plaça Dr. Modrego. Aquestes coses no hi ha 
ningú que les entengui.

Plaça Doctor Modrego

Centre Cívic Can Clariana Cultural

Dissabte 9 de març a les 17 hores

17ª HOMENATGE
DE LA GENT GRAN

Inscripcions a Can Clariana
Telèfon 93763 7299 
Presencialment de dilluns a dissabte 
de 10 a 14 h i de 16 a 20 h

Parlaments
Ball en línia (Caliu)
Arpilleres amb exposició
(casal C.I)
Presentació del llibre: 
Modrego el bisbe del congrés
a càrrec de Joan Pallarès
COUNTRY (CALIU)
XOCOLATADA

PPRROOGGRRAAMMAA  ::



Si el vostre CAP està tancat i us cal atenció urgent, heu d’anar al CUAP. 

El CUAP és la primera opció davant de problemes de salut no greus de baixa 
i mitjana complexitat, com ara:

CUAP

Cal consultar un profesional sanitari en cas que apareguin els símptomes o trucar al

Febre alta, dolor 
intens, sagnat

Quan hem d’anar a un CUAP?

Quins serveis ofereixen els CUAP?
Atenció urgent al centre i atenció 
programada a domicili.
Atenció telefònica.
Atenció a malalties agudes i descom-
pensacions de malalties cròniques.
Atenció per traumatismes lleus 
com embenats o guixos.

Atenció quirúrgica menor, com sutures, 
cures o alguns tipus de cremades.
Radiologia simple.
Anàlisis clíniques.
I, si cal, faciliten els tràmits per poder fer 
el seguiment de l’atenció rebuda al CAP i/o 
a l’hospital.

Recordeu que quan tingueu una urgència podeu:
Trucar al 061/Salut Respon.

Anar al vostre centre d’atenció primària (CAP) durant l’horari normal de funcionament.

Anar a un centre d’atenció continuada (CAP amb atenció continuada o CUAP) 
quan el vostre CAP estigui tancat.

Anar a les urgències dels hospitals només quan la complexitat o gravetat de la 
intervenció ho exigeixi.

(Centre d’Urgències d’Atenció Primària)

Malestar de 
moderat a intens

Empitjorament de 
malalties cròniques 

o conegudes

Situacions urgents 
per a les quals no sigui 

previsible l’ingrés.

També hi ha CAP que amplien els horaris d’atenció (centres d’atenció continuada). 
Podeu localitzar els centres d’atenció continuada i CUAP més propers al vostre domicili a:

https://catsalut.gencat.cat/ca/centres-sanitaris/cercador/

L’atenció urgent de baixa i mitjana complexitat es resol abans als CUAP que a les urgències 
dels hospitals, on sempre tenen preferència els pacients amb urgències de risc vital.
La majoria d’aquests centres obren les 24 hores* cada dia de l’any.
*En alguns territoris estan oberts 12 hores



A l’interior de l’illa Massana, el 1958 s’hi va instal·lar un 
camp de futbol de petites dimensions, on jugarà els 
partits un equip de futbol fundat l’any anterior i gestionat 
pel veïnat del barri. Aquest va ser el nucli del Club 
Deportivo Viviendas del Congreso, constituït el 1959 i 
que, de manera coherent amb l’origen catòlic del barri 
del Congrés, va adoptar els colors de la bandera del 
Vaticà: samarreta groga amb una franja diagonal blanca. 
La gestió del camp també va ser veïnal, ja que es va 
formar el Comité del Campo de Deportes de Viviendas 
del Congreso Eucarístico. Sabem que l’equip va 
participar en el I Trofeo Arzobispo-Obispo de Barcelona 
Doctor Modrego i que, en l’àmbit del futbol base, va 
jugar en diferents categories. La temporada 1972-73 va 
aconseguir el subcampionat de la Copa Barcelona i el 
subcampionat d’Espanya en categoria d’alevins. 
Dissortadament, a partir de 1976 van començar a 
aflorar els problemes latents entre el club de futbol i els 

propietaris del pati interior on hi havia el camp. El final 
de la història és ben conegut: el 29 de juliol de 1983 el 
club es va traslladar enmig dels enfrontaments entre els 
veïns i veïnes que s’oposaven al desmantellament del 
camp i l’Ajuntament, cosa que va acabar en una càrrega 
policial, una situació de conflicte inèdita al nostre barri. 
Avui dia no tenim camp de futbol, però sí que és cert que 
disposem d’una zona verda que altres zones de la ciutat 
voldrien. 

L’ESPORT AL BARRI: UNA COSA DEL PASSAT?
Qualsevol veí o veïna que hagi arribat al nostre barri a partir de finals dels anys vuitanta del segle passat, té assumit que 
viu en un lloc on els equipaments esportius són pràcticament inexistents. Actualment, les petites pistes poliesportives 
vinculades a centres escolars, com ara els patis de les escoles Arrels i La Salle o bé la pista poliesportiva Manigua del 
Casal de Barri Congrés-Indians, són una oferta clarament insuficient per a la pràctica esportiva, comparat amb altres 
zones de la nostra ciutat, no tan llunyanes, com ara el Guinardó o Bon Pastor.

El camp de futbol

La situació actual és una paradoxa si la comparem amb la dels anys seixanta i 
setanta del segle passat. En concret, el Congrés era un barri amb uns equipaments 
esportius que eren l’enveja dels barris que limitaven amb el nostre. A més de les 
pistes dels patis de les Teresianes (en l’actualitat Arrels) i de La Salle, disposàvem 
d’un camp de futbol, petit, però suficient perquè practiquessin aquest esport 
equips de categories inferiors, i una pista poliesportiva, on es practicava patinatge 
artístic, hoquei sobre patins i bàsquet. I el més important, en tots dos casos eren 
utilitzades per clubs i hi havia competicions regulars. Coneguem-ne una mica la 
història.
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A l’illa interior situada entre els carrers Joaquín de Ros 
(actualment Can Ros), Vèlia, Pardo i Riera d’Horta el 
1959 s’hi va construir una pista poliesportiva descoberta. 
Aquesta instal·lació va ser compartida pel Club Patí 
Congrés, que integrava patinatge artístic i hoquei patins, 
i pel club de bàsquet Mare Nostrum que, anys després, 
va esdevenir el Cotolene Congrés, gràcies al patrocini 
d’una empresa tèxtil especialitzada en peces de cotó.  A 
més de la pista, l’equipament constava de bar i vestidor. 
Posteriorment es va modificar en posar-hi el terra de 
terratzo, i s’hi va construir una pista de minibàsquet. 
La secció d’hoquei desaparegué entre el 1967 i el 1978, 
reapareixent de la mà de l’ex-jugador del Barça Lluís 
Zuriaga. La secció de patinatge artístic ha estat una 
de les més premiades amb la presència de nombroses 
campiones de Catalunya, Espanya i Europa. Als anys 
vuitanta, degut a protestes veïnals de les persones que 
habitaven l’illa, el Club va traslladar-se el 1987 a les 
pistes de l’escola Pegaso, a la Sagrera. Després d’anys 
d’abandonament, actualment hi ha els Jardins de Vèlia, 
un altre dels pulmons verds del nostre barri.

L’ESPORT AL BARRI: UNA COSA DEL PASSAT?

Tornarem a ser un referent esportiu?

La pista poliesportiva

Conèixer el nostre passat esportiu és fonamental per poder reivindicar la necessitat d’un poliesportiu cobert i homologat 
amb els temps actuals per a Congrés-Indians. Fa massa anys que vivim un desert en aquest sentit. Però, sobretot, cal 
que els veïns i veïnes coneguin la nostra història i la posin en valor per reivindicar que els practicants de l’esport, que 
cada vegada són més i de totes les edats, no hagin d’anar a altres zones de la ciutat per dur a terme una activitat sana i 
fonamental per mantenir una bona qualitat de vida. Només així podrem fer entendre al Districte i a l’Ajuntament que és 
necessari que l’esport torni a posar-se al centre de la vida del nostre barri i deixi de ser una cosa del passat.

Ricard Sas Filella

ZUC. Espai per a GOSSOS deslligats en franges horàries
Les ZUC és una zona d’ús compartit, és a dir, és una zona d’espai obert de la ciutat, com poden ser places, rambles, 
parcs o d’altres on durant unes hores concretes del dia està permès que els gossos i les gosses vagin deslligades amb 
la persona responsable. 
Al nostre barri aquesta zona és la Plaça del Congrés Eucarístic i l’horari és de 7h a 9h durant el matí i de 20h a 23h 
durant el vespre. Potser no és l’espai més adient per deixar que aquests animals puguin córrer i jugar sense anar lligats, 
ja que hi passen cotxes a quatre bandes. De fet quan se’ns va preguntar ja vam opinar que aquest no era el lloc ideal, 
però es veu que la nostra veu no va ser important. Tot i així, almenys hi ha un espai al barri on (amb un horari a seguir) 
els gossos i les gosses poden jugar, córrer, olorar amb una mica més de llibertat i les persones poden anar amb la tran-
quil·litat que no els posaran una multa pel fet de donar al seu animal allò que necessita.  Això si, totes aquestes perso-
nes responsables i que estimen els seus gossos i gosses, si us plau, que siguin responsables de veritat, que recollin, pe 
exemple, les deposicions i les llencin a les escombraries!
I si sou persones que penseu que els animals al migdia han de sortir i també voleu gaudir d’aquesta zona, es veu que en 
aquest barri no cal, podeu anar als jardins de Can Xiringoi de 13h a 15h, allà si que funciona i l’espai és molt més adequat.
Des de l’AVV estarem atents al funcionament d’aquesta zona i vetllarem pel bon ús dels espais compartits.
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El curs vinent la vostra filla i/o fill ha d'entrar a I3 i no saps per on començar per escollir escola? Aquest és 
un moment ple de dubtes i interrogants, i per això és molt important que pugueu fer una visita a les escoles 
durant les jornades de portes obertes. L'escola perfecta no existeix i escollir el centre educatiu és una deci-
sió difícil, ja que l'infant hi passarà moltes hores durant uns quants anys. Estigueu tranquils i tranquil·les, el 
primer de tot és que vosaltres mateixos/es cregueu en aquella escola i us hi sentiu a gust, d'aquesta manera 
l'infant segur que també hi anirà a gust. És important mirar que el projecte educatiu de l'escola encaixi amb 
els vostres ideals, valors educatius i pensaments pedagògics. Podeu mirar també les escoles que estiguin a 
prop de casa o de la feina (penseu una mica en la logística del dia a dia i el desplaçament). Us recomanem 
que feu una llista de les escoles que us interessin, mireu els webs i aneu a totes les jornades de portes ober-
tes, i un cop allí, feu als responsables de cada centre totes les preguntes que calgui. 
Per saber quan són les jornades de portes obertes i els horaris podeu entrar a les pàgines web de les esco-
les, tant de les públiques com de les concertades i privades. 

PORTES OBERTES a les ESCOLES. Pas a I3

CONCILIA. Servei municipal de CANGURATGE
És un servei de cura d'infants gratuït de l'Ajuntament de Barcelona per a la conciliació de la vida laboral, 
familiar i personal que ofereix als infants un espai d’oci de qualitat amb diferents propostes pedagògiques 
adaptades a totes les edats. Hi ha 12 punts Concilia distribuïts a diferents barris.
Al barri del Congrés-Indians aquest servei de canguratge es realitza a l’Escola Bressol Municipal Manigua, 
va destinat a infants d'1 a 12 anys i està especialment pensat per a famílies monoparentals, nombroses o do-
nes que pateixen violència masclista. Compten també amb un servei d'atenció a les necessitats educatives 
de suport específic per tal de poder oferir una atenció més individualitzada segons de les diferents realitats 
de cada infant.
Funciona de dilluns a divendres de 15 h a 20 h. Hi ha barris que el servei també està obert els dissabtes de 
10 h a 14 h i de 15:30 h a 18:30 h. La inscripció es fa de manera telemàtica a través del formulari en línia que 
podeu trobar al web: https://concilia.incoop.cat/.
Congrés-Indians: 623 73 84 24 / concilia.congres@incoop.cat

Esperem que es faci un bon ús d'aquest servei, ja que considerem que la conciliació familiar no equival a 
què els infants passin més hores fora de casa i de l'àmbit familiar, sino que són les empreses les que haurien 
d’oferir una millor conciliació. 
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Efectivament, les zones verdes es consideren espais públics d’ús 
comparitit i, és clar, els “altres habitants” (he de pensar que s’estan 
referint als gossos) de Barcelona les utilitzen. Tot i això, per ser justos, 
cal esmentar que, malauradament, el dissenys que fan els urbanistes 
de l’Ajuntament, no són precisament fidels a la realitat de les diferents 
necessitats que poden tenir aquests “altres habitants”, senzillament NO 
HI PENSEN.
Per descomptat, si volem tenir àmplies mires, no només hem de pensar 
en els gossos, també en coloms, gavines, rates, paneroles, cotorretes, 
etc. Animals que, la majoria, si no tots, també caguen i pixen sense que 
un humà responsable reculli la femta i, probablement, són molt més 
nombrosos que els gossos de la ciutat.
És cert que amb l’escassetat d’aigua els regs s’han reduït al mínim, però 
no per això podem afirmar que s’han deixat de netejar els carrers, buidar 
els contenidors i canviar les bosses de les papereres.
Coincidim en la necessitat que des del Districte es faci una ferma 
campanya d’urbanitat, que no d’urbanisme, i salut pública, així com 
vigilar amb zel i sancionar molt durament els que no entenen que l’ús 
compartit de l’espai públic consisteix a no ofendre ni ser ofès amb els 
actes que realitzem o permetem.
Així doncs, quan anomenem aquells que no entenen això de l’ús 
compartit, incloem no només els propietaris incívics de gossos (seria 
molt injust referir-se només a ells), incloem també els que deixen 
abandonades a terra llaunes, ampolles, embolcalls, vidres trencats, 
escopinades, burilles, els que trenquen bosses d’escombraries i ho 
deixen tot escampat per terra, els que vociferen fins a altes hores de la 
nit, els que posen música a tot volum sigui l’hora que sigui, els que fan 
trucs amb monopatins sense deixar de fer soroll estrident i fent malbé 
mobiliari públic, els complaents que deixen que els seus fills o néts  pugin 
a estàtues o arbres, els que trepitgen la gespa, flors o plantes, els que 
abandonen mobiliari qualsevol dia de la setmana i a qualsevol hora, els 
que orinen entre dos cotxes o en un racó amagat, els que pinten façanes 
i persianes amb firmes horribles i inintel·ligibles... 
En fi, no podem oblidar que l’animal més brut, més egoista i més incívic 
del planeta és l’esser humà. No demonitzem els pobres gossos que, pel 
que sembla, per a alguns són els culpables de tots els mals de la ciutat.
Per això mateix, és molt més que raonable, coherent i recomanable que 
els pares, mares, àvies i avis, i famílies en general, avisin la seva canalla que 
vigilin on posen les mans, ja que obviar-ho pot tenir greus conseqüències 
per a la salut dels infants. Sí, vigilem i estem alerta, totalment d’acord.

ÚS COMPARTIT de l’espai públic en temps de SEQUERA.
Un altre punt de vista.
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Un cop més, Ses Majestats els Reis Mags d’Orient van ser els grans protagonistes de la Cavalcada del dia 5 de 
gener. És d’agrair, tot i la pluja (un bon regal aquest any), tant la seva presència com la de la multitud de persones:, 
mainada, pares, mares i també, àvies i avis.

CAVALCADA de Reis 2024

Aquest acte organitzat per l’AVV Congrés-
Indians, en col·laboració amb altres entitats del 
barri, suposa un gran esforç només compensat 
per la il·lusió de la mainada. Tanmateix fem una 
crida al compromís de les veïnes i veïns, famílies 
d’aquesta mainada, perquè ens ajudin en aquest 
tipus d’actes, com és el cas de l’organització, 
muntatge, rebuda i acompanyament de Ses 
Majestats. 
Si hi voleu col·aborar podeu dirigir-vos a la 
vocalia de festes de l’AVV:  
aavvcongresindians@gmail.com
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Inaugurades les places del ROM CREMAT i DR. MODREGO 
coincidint amb el CARNAVAL 2024
Després d’un any d’obres i alguns entrebancs ja estan 
acabades les remodelacions de la plaça Doctor Modrego 
i de la plaça del Rom Cremat. 
A la plaça del Doctor Modrego s’hi ha fet una ampliació 
i renovació de l’àrea de jocs infantils, s’ha pavimentat 
tota la plaça i s’hi ha incorporat mobiliari urbà, com bancs 
i cadires, que fan de separadors de l’àrea de joc amb el 
trànsit rodat.
Aquestes obres tenien l’objectiu de millorar l’accessibilitat 
i de renovar l’àrea de jocs infantils i ho han aconseguit! 
Ara si passeu per allà a la tarda hi veureu sempre una 
bona colla d’infants i famílies gaudint i jugant als espais 
del barri!
A la plaça del Rom Cremat s’hi ha fet també una ampliació 
i renovació de l’àrea de jocs infantils, fent-los també 
accessibles i s’ha incrementat l’espai de trobada amb més 
bancs. 
Ara aquestes places són pavimentades i pacificades 
facilitant l’accés i la continuïtat i han eliminat les barreres 
físiques i visuals per afavorir el passeig de totes les 
persones! 
El passat dissabte 10 de febrer, coincidint amb la festa de 
carnaval, vam fer la inauguració de les dues places! 
El punt de trobada inicial va ser a la plaça Doctor Modrego, 
on tothom va poder ballar a ritme carnavalenc i estrenar la 
plaça llençant confeti. Desprès es va fer la rua, celebrant 
que és el vintè aniversari d’aquesta, i anant al capdavant 
de la rua la Penya Barcelonina del Congrés que celebra 
els seus quaranta anys, pels carrers del barri acabant a la 
plaça del Rom Cremat. Un cop a la plaça vam inaugurar 
oficialment amb els parlaments corresponents i després 
vam poder gaudir d’una animació familiar mentre ens 

escalfavem amb una bona xocolata calenta amb pa de 
pessic i brindavem amb Ron Cremat.
Tot un dissabte de festa i xerinola on petites i grans vam 
poder celebrar la festa del carnaval mentre gaudiem de la 
renovació dels espais del barri! 



Us exposem una altre cas que té lloc a la frontera entre 
barris i districtes. Aquesta vegada afecta a persones 
sense sostre que fan vida al carrer Riera d’Horta davall de 
l’estructura del canòdrom. Com que es tracta de persones 
no és una qüestió baladí. Durant molt de temps aquest 
tema ha estat tractat per l’AVV del Congrés-Indians  en 
una taula amb responsables de tres barris i dos districtes, 
en la qual hi eren presents, responsables polítics, 
regidoria, tècnics i també Guàrdia Urbana d’ambdós 
districtes, responsables de serveis socials i altres tècnics 
implicats en aquestes qüestions, les AVV de Vilapicina i la 
Torre Llobeta, la Sagrera i Congrés-Indians i veïnes i veïns 
afectats, i també responsables del Canòdrom.
Semblava un tema resolt, però la veritat és que no ho ha 
acabat d’estar mai i ara mateix sembla un problema humà 
i de veïnatge oblidat, malgrat el temps que porten en 
aquest lloc, tal com podeu veure a la foto. Què cal fer? 
Doncs la qüestió és buscar solució al tema. Aquestes 
persones viuen aquí amb el que la gent els dona: menjar, 
mantes, tabac i disposen d’un servei de neteja de 
l’Ajuntament, que religiosament cada matí amb un cotxe 

de BCN neta els fa la neteja, desmuntant tota la “parada” 
i recol·locant tot a lloc un cop el terra i els espais que 
utilitzen estan nets i secs.
Està ben fet? S’ha de fer? És evident que cal que no 
acumulin brossa i  higienitzar la zona, SÍ, però només això? 
Hem de buscar espais on puguin viure sota un sostre cada 
nit, ajudar-los perquè es puguin reinsertar laboralment i 
escoltar les seves necessitats.
Creiem que aquest és l’objectiu principal a banda de 
deixar l’espai del carrer net de rodamons.

RODAMONS o INDIGÈNCIA al nostre barri

CONTENIDORS D’ESCOMBRARIES

Riera d’Horta - Vèlia

Riera d’Horta - Santapau

St. Pasqual Bailón - Riera d’Horta

Riera d’Horta - Malgrat

Riera d’Horta - Emili Roca
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Amb les consignes “Barcelona posa’t guapa” o “Barcelona neta” sembla que 
s’ha aconseguit cert increment del civisme pel que fa a la neteja. 
Dit això, us volem parlar de què pot passar amb la qüestió de la neteja en les 
zones que són frontera entre dos barris i/o districtes. Em aquest sentit volem 
fer esment del cas del carrer Riera d’Horta i de les bateries de contenidors 
instal·lades al costat Congrés-Indians de SANT ANDREU i al costat Vilapicina 
i la Torre Llobeta de NOU BARRIS  i, en concret, de l’àrea verda d’aparcament 
i la recollida selectiva de residus.
El que volem deixar clar és que les administracions no parlen entre elles i el 
qui rep la incompetència és sempre la mateixa: la ciutadania. És ben sabuda 
la falta d’aparcament en superfície al nostre barri, i de l’augment dels carrers 
que són zones de vianants i protegim escoles, i l’ocupació de la calçada per 
part de les terrasses de bars. Alguns d’aquests usos són un benfici per als 
veïns i veïnes, però n’hi ha que són discutibles. El que és un fet objectiu és que 
tot això suposa un augment de la falta d’espai per aparcar, només cal donar 
diàriament un tomb després de les sis de la tarda pel barri. Però no, no volem 
tornar a parlar d’això, el que posem avui aquí frega l’esperpèntic, volem parlar 
de la densitat de bateries de contenidors d’escombraries.
Sembla mentida que al carrer Riera d’Horta, en les tres illes de les cantonades 
amb els carrers Vèlia, Santapau i Emili Roca hi hagi tres bateries de contenidors 
en la banda de Nou Barris i dues en la banda de Sant Andreu: un total de cinc 
bateries de contenidors (a cada bateria, n’hi ha dos de grisos, un de groc, un 
de blau i un de marró). Bé,  creiem que és una exageració que cada cinquanta 
metres hi hagi una bateria de contenidors, TOT per la falta de comunicació 
entre districtes. Això frega l’insult als veïns i veïnes, que semblaque ens tractin 
de bruts i de rucs.



CENTRE CÍVIC CAN CLARIANA CULTURAL

CASAL DE BARRI CONGRÉS-INDIANS

CENTRE SERVEIS SOCIALS GARCILASO

CAP MARAGALL

CENTRE INTEGRAL DE SALUT COTXERES

CAP GUINARDÓ ESPECIALITATS (4a Plta.)

HOSPITAL DE LA STA. CREU I SANT PAU

HOSPITAL VALL D’HEBRON

MERCAT DE FELIP II

ESPAI JOVE GARCILASO

BIBLIOTECA VILAPICINA I TORRE LLOBETA

ESPLAI GENT GRAN L’ESPIGA

CASAL GENT GRAN LA PALMERA

CASAL GENT GRAN COTXERES

UNIÓ DE BOTIGUERS CONGRÉS-INDIANS

ASSOCIACIÓ DE FESTES INDIANS

COMISSIÓ DE FESTES DEL CONGRÉS

AJUNTAMENT DE BARCELONA (Gratuït)

CIVISME (Gratuït)

TMB Queixes (Gratuït)

GENERALITAT DE CATALUNYA

GUÀRDIA URBANA

BOMBERS  

EMERGÈNCIES

CAT SALUT RESPON

CITES DNI

DESATENCIÓ BANCÀRIA (Barcelona)

VIOLÈNCIA DE GÈNERE

INFÀNCIA RESPON

CIBERASSETJAMENT

PREVENCIÓ DEL SUÏCIDI

93 763 72 99

93 351 39 53

93 256 60 69

93 446 29 50

93 243 89 89

93 435 23 09

93 291 90 00

93 489 30 00

93 340 88 80

93 256 29 59

93 408 06 67

93 352 82 06

93 351 67 55

93 352 18 16

615 48 67 65

666 62 78 18

646 56 05 53

010

900 226 226

900 011 149

012

112

112

112

061

060

93 402 75 94

016

116111

017

024

Telèfons d’INTERÈSFoto DENÚNCIA

Sobre l’article 
d’opinió...
Si vols escriure al butlletí 
envia el teu article a:
aavvcongres ind ians@
gmail.com
Els autors/es han de fer 
constar nom i cognoms, 
adreça electrònica,  DNI i 
telèfon.
Ens reservem el dret de 
resumir-lo si té més de 
1000 caràcters.

Aquests quatre últims números no deixen rastre a la 
factura, sí a la memòria del mòbil.

Espai compartit. N’hi ha que el comparteixen i n’hi ha 
que no tant.

Allò que dèiem abans. Es pot dir més alt però no més clar.
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NÚM. 59 ·  NOVEMBRE 2023  · 16i si sou víctima d’un delicte, truqueu al 

gent gran segura

obres, bastides, escales
Comproveu que no es pot accedir a casa vostra

a casa
operaris d’empreses de serveis
 

Verifiqueu amb la companyia que els han enviat

Demaneu-los la identificació
      

No obriu a desconeguts

a la porta

al carrer
abraçades de desconeguts?

ATENCIÓ: poden intentar robar-vos

al caixer o al banc
Retireu petites quantitats

Atenció amb persones sospitoses

heu guanyat
un viatge

Per gaudir-ne cal trucar
a un telèfon 806 o 807

No faciliteu
dades personals

enquesta
telefònica

Poden aprofitar-se de les
vostres dades personals

us demanen una
factura (aigua, llum,

telèfon...) 

Demanen diners per a
una emergència

?

desconeguts amics
de familiars o veïns

desconfieu...


